

Legislative Council

**Panel on Home Affairs and Panel on Development
Joint Subcommittee to Monitor the Implementation of the
West Kowloon Cultural District Project**

**立法會民政事務委員會與發展事務委員會
監察西九文化區計劃推行情況聯合小組委員會**

**Roles and functions of the
Consultation Panel of the West Kowloon
Cultural District Authority
西九文化區管理局諮詢會的角色及職能**

9/6/2014

Consultation Panel of WKCDA
西九文化區管理局諮詢會

ESTABLISHMENT AND PAST WORK 成立與過往工作

Establishment of Consultation Panel

諮詢會的成立

- Established by the Board under Section 20 of the WKCDA Ordinance (Cap. 601)
董事局根據《西九文化區管理局條例》(第601章)第20條設立

Section 20. Establishment of consultation panel

(1) Without limiting the generality of section 19, the Authority shall establish a consultation panel to gather public views on matters relevant to the functions of the Authority.

第20條 諮詢會的設立

(1) 在不局限第19條的一般性的原則下，管理局須設立一個諮詢會，收集公眾對攸關管理局職能的事宜的意見。

Members of Consultation Panel

諮詢會成員

Chairman

Professor John LEONG Chi-yan, SBS, OBE, JP

主席

梁智仁教授，SBS，OBE，JP

Members

The Honourable Ronald ARCULLI, GBM, GBS, JP

Dr the Honourable Allan ZEMAN, GBM, GBS, JP

Mr CHENG Chi-ming

Mr HUNG Chiu-wah

Dr HUNG Keung

Ms KO Po-ling, BBS, MH, JP

Mr Bankee KWAN Pak-hoo

Ms Ida LAM Choi-chu

Mr LAM Ying-kit

Mr William LEUNG Wing-cheung, BBS, JP

Dr MAN Ying-ling

The Honourable Charles Peter MOK

Mr TAI Hay-lap, BBS, JP

The Honourable Paul TSE Wai-chun, JP

Dr John TSE Wing-ling, MH

Mr Coleman WAI Ching

Ms Ada WONG Ying-kay, JP

Dr YAU Wing-kwong, JP

成員

夏佳理先生，GBM，GBS，JP

盛智文博士，GBM，GBS，JP

鄭志明先生

孔昭華先生

洪強博士

高寶齡女士，BBS，MH，JP

關百豪先生

林彩珠女士

林英傑先生

梁永祥先生，BBS，JP

文英玲博士

莫乃光議員

戴希立先生，BBS，JP

謝偉俊議員，JP

謝永齡博士，MH

韋政先生

黃英琦女士，JP

邱榮光博士，JP

Past work of Consultation Panel 諮詢會過往工作

- Three-stage Public Engagement Exercise from 2009 to 2011
2009年至2011年間推行三個階段的公眾參與活動



Stage 1 Public Engagement Exercise

第一階段公眾參與活動

8 / 10 / 2009 – 7 / 1 / 2010

- This exercise gauged the community's expectations on the planning, hardware and software development of the district
了解公眾對西九文化區規劃、軟硬件發展的期望



Stage 2 Public Engagement Exercise

第二階段公眾參與活動

20 / 8 – 20 / 11 / 2010

- The three proposed Conceptual Plans by Foster + Partners, Rocco Design Architects Limited and Office for Metropolitan Architecture were presented to the public
向公眾介紹三個分別由Foster + Partners、許李巖建築師事務所及Office for Metropolitan Architecture設計的概念圖則方案
- Foster + Partners' City Park was favoured by the people of Hong Kong, in terms of green features, the public open space and accessibility
Foster + Partners的「城市中的公園」概念，以其環保設施、開放公共空間和暢通易達等方面的理念，廣受大眾喜愛



Stage 3 Public Engagement Exercise

第三階段公眾參與活動

30 / 9 – 30 / 10 / 2011

- Presented to the public the proposed Development Plan, based on Foster + Partners' concept and incorporating some desirable features from the other two
向公眾介紹以Foster + Partners的概念圖則為基礎，同時融合了另外兩個方案可取特點的發展圖則
- There was strong support amongst the general public for the overall layout of the proposed Development Plan, as well as for the early implementation of the project
公眾普遍支持發展圖則的整體佈局，期望早日落實



Consultation Panel of WKCDA
西九文化區管理局諮詢會

CURRENT ROLES AND RECENT WORK

目前職能和近期工作

Current Terms of Reference

現時的職權範圍

- To play the role of a bridge between the Authority and the public;
作為管理局與公眾之間的橋樑；
- To promote West Kowloon Cultural District with a view to enhancing public's understanding of the project;
推廣西九文化區計劃，加深公眾對此計劃的了解；
- To reflect public expectations/views to the Authority;
向管理局反映公眾的期望和意見；
- To ensure that consultations are conducted in an open and transparent manner
確保諮詢以開放及具透明度的方式進行

Recent Work 近期工作

- **A Park We Share – Public Survey on the Operation of the Future West Kowloon Cultural District Park**

西九公園 人人共享 — 「如何管理將來的西九公園」公眾意見調查



Public Survey on the Operation of the Future WKCD Park 「如何管理將來的西九公園」公眾意見調查

- Focus on finding a management mode for the Park that can encourage a wide range of uses and activities within shared spaces, while respecting and balancing the needs of different users
是次公眾意見調查集中於尋求合適的公園管理模式，既能鼓勵大眾在共享空間內進行各種用途和活動，亦同時尊重和平衡不同使用者的需要
- Comprise an online survey and a series of focus group discussions conducted by an independent research consultant
由獨立研究顧問進行網上問卷調查及一系列專題小組討論
- Over 2,000 questionnaires completed so far
調查已收到超過2,000份完成問卷



西九公園 人人共享

「如何管理將來的西九公園」公眾意見調查

Public survey on the operation of the future
West Kowloon Cultural District Park

West Kowloon Cultural District Authority

於即日起至6月29日期間填寫網上問卷，發表您的意見
Tell us what you think by filling in the online questionnaire from now to 29 June.

www.westkowloon.hk/parksurvey



12

Future Directions

未來方向

- Continue to fulfill its role in promoting the WKCD, enhancing the public's understanding of the WKCD, and reflecting public expectations/ views to WKCDA

繼續推廣西九、加深公眾對西九的了解，同時向管理局反映公眾的期望與意見

- To further review and prioritise its areas of works in engaging the public going forward

訂定日後的工作範疇和優次，以鼓勵公眾參與

- WKCDA will continue to update CP of the WKCD project progress

管理局會繼續向諮詢會匯報西九計劃的最新進展

THANK YOU

謝謝